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      Protokoll Kommunala pensionärsrådet 
Måndag 2 september 2024, klockan 10.00 – 12.00 

Svenljungasalen Norr, Kommunhuset 

Närvarande
Tjänstepersoner:  
Anna Fallesen, verksamhetschef 
Liselott Johansson, sekreterare 
 
För socialnämnden:  
Kjell Persson (M), ordförande 
 
För PRO:  
Christer Davidsson 
Monika Glans 
Roland Lindberg 
Mauno Lundin 
Elisabeth Rosander 
 
För SPF:  
Christina Lundin 
Kerstin Johansson 
Åsa Hallberger 
Roger Karlsson 
Elisabeth Larsson 
Christina Axelsson 
 
 

§ 1 Val av justerare och tid för justering
Åsa Hallberger utses att justera dagens protokoll. 

§ 2 Godkännande av dagordning samt tillägg av övriga frågor 
Fråga från PRO: Önskemål finns från PRO Svenljunga och Sexdrega att Anna Fallesen besöker ett 
av kommande möten i organisationerna för att bemöta olika frågor. 

Dagordningen godkänns för övrigt. 

§ 3 Uppföljning av föregående mötesprotokoll
Flera punkter återkommer under dagens möte. 

§ 4 MAS Erika Björklund svarar på frågor om patientsäkerhet
Registreringen i kvalitetsregistret Senior Alert ligger på sjuksköterskans ansvar. Arbetet innebär 
att förebygga risker vid trycksår, fall, munhälsa och undernäring. Sjuksköterskorna jobbar i nära 
team med omvårdnadspersonalen för att undvika avvikelser inom områdena. 
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Svar på kritiken från IVO i den palliativa vården kring smärtskattningen vid vård i livets slut. 
Smärtlindring har givits på rätt sätt men det handlar om att registreringen i registret inte gjorts. 
Svenljunga har nu en sjuksköterska med specialistkunskap inom Palliativ omvårdnad som i sin tur 
utbildar omvårdnadspersonalen. 

§ 5 Charlotta Hamnell inbjuden att rapportera om skapandet av 
träffpunkter 
Tre nya träffpunkter ute i samhället kommer att öppna under veckan. Träffpunkterna kommer att 
ske löpande första fredagen klockan 10–12 en gång i månaden i bygdegårdarna Roasjö, Kalv och 
Mjöbäck. Programmet sprids på ett flertal sätt och via olika kanaler. Planeringen är att kunna 
öppna träffpunkter på fler orter framöver. 

När träffpunkterna kommit igång kommer dessa att utvecklas till att vara en del i den 
uppsökande verksamheten. 

§ 6 Information om ändrat namn från Demensteamet till 
Kognitiva stödteamet 
Anna Fallesen beskriver bakgrunden till ändringen. 

§ 7 Frågor från pensionärsorganisationerna
- Har 66% av ordinarie personal arbetat i sommar? 

Ja, det har de men flera sjukskrivningar hos ordinarie personal har kommit till under sommaren. 
Verksamheterna har haft mycket bra vikarier och framförallt duktiga ungdomar. 

- Har semestervikarierna räckt till? 

Nej, det har det inte och rekrytering har skett under hela perioden. Två sjuksköterskor från 
konsultföretag har arbetat under sommaren. 

- Har ni hunnit ha uppföljning hur personalen upplevt sommaren? 

Nej, det finns för dagen ingen sammanfattning att redovisa för rådet. 

- Hur ser sjukskrivningstalen ut bland personalen? 

Fler är sjukskrivna än normalt. 

- Tid och insatsregistering, har det genomförts på alla enheter? 

Ja, det är infört men ingen aktuell statistik finns att redovisa för rådet. 

- Hur går det med förbättringsarbetet på Lysjölid? Är Boråsplatserna belagda? 

Den planering av olika åtgärder för att förbättra verksamheten som upprättades före sommaren, 
har påbörjats. 

Borås har kvar sitt avtal med Svenljunga till och med januari 2025. Därefter går platserna över i 
socialnämndens egen regi. 

- Hur ser beläggningen ut på övriga boenden? 

Alla platser är belagda och 8 personer finns i kön vilket ses som ett normalläge. 
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- Har genomförandeplanerna ökat? 

De har ökat framförallt i Centrala hemtjänsten och överlag går det framåt med planerna. 

- Hur går det med arbetsgruppen på Ängen? 

Ängen ingår i gruppen Centrala hemtjänsten. Kommentarer lämnas att de boende blir isolerade 
på grund av grävningar som pågår utanför husen och att det inte längre finns bänkar att sitta på. 
Kjell Persson tar med frågan om tillgängligheten och bänkar till Svenbo. 

- Signaler hörs om att maten på Klockaregården varit sämre. 

Rådet framför synpunkter på att de fått till sig från brukare och anhöriga att de upplever 
kvaliteten på maten som sämre. Samordnare Ann-Marie Hobbs och kostchef Poa Pettersson 
bjuds in till kommande möte i rådet.  

- Är överenskommelsen klar när det gäller "tystnadsplikt" för frivilliga? 

Tre möten har hållits med personalavdelningen och juridiskt kunnig person som visar att även om 
en tystnadsförsäkran skrivs, finns det inget som binder personen till den och inga sanktioner kan 
kopplas till den. Är man inte anställd har man ingen skyldighet. På föreningsnivå kan det tecknas 
och vissa har det redan så. 
Information om lämpligheten att inte sprida information om enskilda, kommer dock att ges vid 
möten med frivilliga och volontärer. 

- Önskan att samhällsbyggnadsnämnden bjuds in till rådet, vid senare tillfälle. 

Fredrik Ekberg eller Fredrik Skoog kan komma till rådet i november men önskar för att kunna 
förbereda sig och skicka rätt person, få till sig vilka frågor som rådet undrar över. På mötet 
framförs att rådet vill ha information om planer för byggande eller andra förändringar. Även 
Fredrik Wahlberg från Svenbo bjuds in. 

- Ska det byggas mer LSS boenden, Vård och omsorgsboenden, eller trygghetsboenden? 

Beslut har fattats i socialnämnden att fler platser inom LSS ska byggas men inte var de kommer 
att vara placerade. 

Utredning pågår om framtida behov av fler platser i vård och omsorgsboende. Anna Fallesen 
redovisar statistik över behovet av hemtjänst och vård och omsorgsbehov kommande år. 
Siffrorna är baserade på uppgifter från SCB och Företagarna. Materialet på statistiken skickas ut 
till rådet. Via en länk till SKR kan rådet se förändringar demografin för Svenljunga: Nytt verktyg 
visar demografiförändringar i 290 kommuner | SKR 

- Projektet inkluderande arbetsliv tillsammans med AME, Vårgårda, SKR och Lärcentrum. Har 
man kommit en bit på väg? 

Ja, servicebiträden finns nu på alla boenden. De som är nysvenskar lär sig yrket samtidigt som 
språket. De handleds av språkombuden och läser kurser via Lärcentrum. 

- Hur hittar man aktivitetsbladen? 

Charlotta Hamnell har under § 5 beskrivit träffpunkternas planering för aktiviteter. En 
evenemangskalender är på väg att sjösättas där alla aktiviteter i olika forum senare kommer att 
vara tillgängliga. Att anmäla sig till en SMS-tjänst är en väg att få information till sig och vill man 
ha den, kan Charlotta Hamnell kontaktas. 

Aktiviteterna som sker på vård och omsorgsboendena kommer inte att publiceras för tillfället. 
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- Hur samlar man upp invandrarkvinnor som ej kommer i arbete? Finns något projekt? 

Ingår delvis i Projekt inkluderande arbetsliv. Finns även olika projekt på Lärcentrum. 

- Finns det något forum för ungdomar där man kan ta upp tex. nedskräpning och trafikvett när 
det bland annat gäller elsparkcyklar? 

Socialnämnden och socialförvaltningen har inget forum för dessa frågor men kan hänvisa till 
Polisen, Svung (Svenljungas barn och unga) eller Hammarlinds ungdomsverksamhet. 

§ 8 Övrig information från nämnd och förvaltning
Ingen ytterligare information finns att lämna.

§ 9 Nästa möte 
25 november 2024.

Liselott Johansson 
Sekreterare 
 

Justeras: 
 

 

Kjell Persson   Åsa Hallberger 
Ordförande    Pensionärsrådet 




